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Protokoll fra møte i NJs arbeidsutvalg 

AU-møte 15.01.2025 kl. 10 til 15 i Brugata 19, Oslo. 

Deltok: Dag Idar Tryggestad, Hege Fagerheim, Margrethe Solheim, Lars Døvle 
Larssen, Rolf Johansen (vara).  

Forfall:  

Sekretariatet:  Hilde Tretterud – hele møtet. 

August Ringvold og Espen Brynsrud på deler av møtet. 

Trine Frydenlund på sak 5.  

Henrikke Helland på sak 9. 

 

O – AU hadde saken til orientering 
I – AU innstiller på vedtak til landsstyret 
V – AU har gjort endelig vedtak 
D – AU har hatt saken til diskusjon 

Dagsorden: 

Sak 01 AU-sak 214 Godkjenning av innkalling og dagsorden 

Sak 02 AU-sak 215 Protokoller 

Sak 03 AU-sak 216 B-sak: Politisk rapport 

Sak 04 AU-sak 217 B-sak: Sekretariatsleders rapport 

Sak 05 AU-sak 218 Medlemstellingen per 31.12.2024 

Sak 06 AU-sak 219 Overordnede økonomiske mål for perioden 2025-
2027 

Sak 07 AU-sak 220 B-saker i AU i perioden 

Sak 08 AU-sak 221 Del-levering av beretning for perioden 2023-2025 

Sak 09 AU-sak 222 Forslag til forretningsorden under landsmøtet 

Sak 10 AU-sak 223 Valg av ordstyrere under landsmøtet 

Sak 11 AU-sak 224 Innkomne forslag til landsmøtet i 2025 

Sak 12  Eventuelt 

 

Sak 1 Godkjenning av innkalling og dagsorden    V 

Vedtak: 

Innkalling og dagsorden godkjennes. 
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Til Dagsorden. 

Sak 2  Protokoller         V 

Sakspapirer: «A- og B-protokoll fra møte i NJs arbeidsutvalg 17. desember 2024» og «Foreløpig protokoll fra 
e-postbehandlede saker fra desember 2024». 

Forslag til vedtak:  

• Protokollene vedtas.  

Vedtak: 

• Protokollene vedtas.  

 

Til Dagsorden. 

Sak 3 Politisk rapport        O 

 

Til Dagsorden. 

Sak 4 Sekretariatsleders rapport      O 

 

Til Dagsorden. 

Sak 5  Medlemstellingen per 31.12.2024     I 

Sakspapirer: «Medlemstelling 2024». 

Forslag til vedtak:  

• Informasjonen tas til orientering. 

Vedtak: 

• Informasjonen tas til orientering. 

 

Til Dagsorden. 

Sak 6 Overordnede økonomiske mål for perioden 2025-2027  I 

Sakspapirer: Notat «Overordnede økonomiske mål for NJs drift, herunder kontingetsystem 2025-2027» fra 
Hilde Tretterud, sekretariatsleder.  

Forslag til vedtak: 
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• Overordnede økonomiske mål for NJs drift i perioden 2025 - 2027  
o Aktivitetsnivået i organisasjonen skal balanseres ut fra inntektene, men det er rom for å bruke 

noe av egenkapitalen (formålskapitalen) for å sikre god drift.  
o Ressursbruken skal bygge opp under NJs formål og de vedtak landsmøtet gjør, særlig knyttet 

til tiltaksplan og program.  
o På vei inn i en noe mer usikker økonomisk framtid for bransjen, må organisasjonen være 

bevisst på bruken av midler til drift og aktiviteter.  
o Det skal arbeides for å styrke tilgjengelige ressurser for eventuelle konflikter. Landsstyret må 

være forberedt på nødvendige, kostnadskrevende og raske omstillinger dersom den 
økonomiske situasjonen eller andre forhold tilsier det.  

o Dagens kontingentsystem videreføres som tidligere.  

AUs forslag til vedtak:  

• Overordnede økonomiske mål for NJs drift i perioden 2025 - 2027  
o Aktivitetsnivået i organisasjonen skal balanseres ut fra inntektene, men det er rom for å bruke 

noe av egenkapitalen (formålskapitalen) for å sikre god drift.  
o Ressursbruken skal bygge opp under NJs formål og de vedtak landsmøtet gjør, særlig knyttet 

til tiltaksplan og program.  
o På vei inn i en noe mer usikker økonomisk framtid for bransjen, må organisasjonen være 

bevisst på bruken av midler til drift og aktiviteter.  
o Det skal arbeides for å styrke tilgjengelige ressurser for eventuelle konflikter. Landsstyret må 

være forberedt på nødvendige, kostnadskrevende og raske omstillinger dersom den 
økonomiske situasjonen eller andre forhold tilsier det.  

• Dagens kontingentsystem videreføres som tidligere. 
• Prinsippene for bruken av vederlagsmidlene videreføres som vedtatt på landsmøtet i 2023. 

 

Til Dagsorden. 

Sak 7          B-saker i AU i perioden       O  

Sakspapirer: Notat «B-saker i AU i 2023-2025*» fra Ingrid Grimstad 
 
Forslag til vedtak: 
 

• Informasjonen tas til orientering. 

Vedtak: 
• Informasjonen tas til orientering. 

 
Til Dagsorden. 

Sak 8 Del-levering av beretning for perioden 2023-2025   I 

Sakspapirer: «Hovedtrekkene i landsmøteperioden» av leder Dag Idar Tryggestad og nestleder Hege 
Fagerheim. 

Forslag til vedtak: 
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• Del-utkast til beretning godkjennes. 

AUs forslag til vedtak: 

Forslag til beretning går direkte til landsstyret. 

Til Dagsorden. 

Sak 9 Forslag til forretningsorden under landsmøtet   I 

Sakspapirer: Notat «Forretningsorden til landsmøtet 2025» fra Henrikke Helland. 

Forslag til vedtak: 

• Forslag til forretningsorden under landsmøtet 2025 vedtas. 

Vedtak: 

• Forslag til forretningsorden for landsmøtet 2025 legges fram for landsstyret med de endringer AU 
diskuterte. 

 

Til Dagsorden. 

Sak 10 Valg av ordstyrere under landsmøtet     I 

Sakspapirer: Notat «Forslag til ordstyrere under landsmøtet i 2025» fra politisk ledelse.  

Forslag til vedtak: 

• Landsstyret foreslår Sven Arne Buggeland (VG), Sonja Nordanger (Aller) og Berit Rekaa (NRK) som 
ordstyrere under Norsk Journalistlags landsmøte i 2025. 

AUs forslag til vedtak: 

• Landsstyret foreslår Sven Arne Buggeland (VG), Sonja Nordanger (Aller) og Berit Rekaa (NRK) som 
ordstyrere under Norsk Journalistlags landsmøte i 2025. 

 

Til Dagsorden. 

Sak 11 Innkomne forslag til landsmøtet i 2025     I 

Sakspapirer: Notat «Innkomne forslag til landsmøtet 2025» fra Dag Idar Tryggestad. 

Forslag til vedtak: 

• Forslag til vedtak utformes i møtet. 

AUs forslag til vedtak: 
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AUs innstilling for forslag fra NJ Frilans:  

• Forslag 1:  
FORSLAG OM OPPJUSTERING AV TAPT ARBEIDSFORTJENESTE FOR FRILANSERE  

 
o TA-satsen økes til 4 200 kroner per dag  

o Satsen justeres årlig i tråd med lønnsutviklingen i bransjen  

o Det legges til en fast sats for utstyrsdekning og risikotillegg som justeres årlig  

o Endringen trer i kraft umiddelbart etter landsmøtet  
 
AUs innstilling: AU anbefaler LS å ikke støtte forslaget, fordi det er det til enhver tid sittende landsstyre som 
skal fastsette honorarer til tillitsvalgte.  
 

• Forslag 2: 
FORSLAG OM BEDRING AV FRILANSERNES LEVEVILKÅR 
 
Grunnleggende trygderettigheter NJ skal arbeide for at selvstendig næringsdrivende 
frilansjournalister får: 

o Rett til arbeidsledighetstrygd ved dokumentert bortfall av oppdrag: 
o Når oppdragsgiver bryter eller vesentlig endrer inngåtte kontrakter 
o Ved oppsigelse av langsiktige oppdragsavtaler (minimum 6 måneder) 
o Ved dokumentert bortfall av faste, løpende oppdrag som har vart i minimum ett år 
o Likeverdig rett til sykepenger som ansatte, uten dagens uforholdsmessig høye 

forsikringspremier 

 
AUs innstilling: AU støtter intensjonen i forslaget og anbefaler at NJs program tar inn i seg dette i kapittel 4 
«Arbeidsliv», som et nytt avsnitt fem i den innledende teksten:  

NJ vil jobbe for at også frilansere skal omfattes av sosiale ordninger som i dag er forbeholdt ansatte.  

Det foreslås følgende til tiltaksplanen, nytt kulepunkt 6 i kapittel 1 «Et arbeidsliv å leve av og med»: 

NJ skal: 

• arbeide politisk for bedre sosiale rettigheter for frilansere, og søke samarbeid med andre 
aktører som har sammenfallende interesser. 

 

• Forslag 3: 
FORSLAG OM STYRKING AV FRILANSERES VILKÅR I MEDIEBRANSJEN  
 

o NJ Frilans fremmer med dette et forslag som er avgjørende for frilansernes framtid i norsk 
journalistikk. Vi ber NJs landsmøte ta stilling til følgende: 
 Tariffesikring av rammeavtalen og minstesatser 
 NJ skal arbeide for at "Rammeavtale mellom Norsk Journalistlag og Mediebedriftenes 

Landsforening omkjøp og salg av frilansstoff" blir en del av tariffavtalen. Dette vil sikre 
at avtalens bestemmelser blir fulgt og gi frilansere forutsigbare arbeidsvilkår. 
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o Honorarnivå NJs minstesatser er veiledende satser som tar utgangspunkt i bransjens 
gjennomsnittlige lønnsnivå for journalister med 10 års ansiennitet. Når frilansjournalist og 
oppdragsgiver avtaler honorar skal dette, i henhold til rammeavtalens §9, "forhandles og 
avtales før stoffet benyttes, med utgangspunkt i bl.a. lønnsnivået for de redaksjonelt ansatte i 
oppdragsgivers virksomhet og frilansernes driftskostnader." 
Vi ber om at dette konkretiseres til: 
 Minimum samme lønnsnivå som mediehuset betaler fast ansa�e. 
 Et påslag på minimum 50 prosent for å dekke sosiale kostnader og driftskostnader, 

eller at påslaget beregnes individuelt, basert på den enkelte frilanserens faktiske 
kostnader, i samarbeid med NJ Frilans og klubben. 

 
AUs innstilling: Landsstyret deler NJ Frilans bekymring for manglende vilje til å honorere frilansere på riktig 
nivå, men mener forslaget er alt for detaljrikt og har en form som gjør at forhandlingsutvalgene vil møte 
motpartene med bundet mandat. Det vil frata oss muligheten til reelle forhandlinger. 

 
Landsstyret mener frilansernes er ivaretatt i tiltaksplanen kapittel 1, første avsnitt, siste setning: […] Lave 
lønninger og honorarer gjør bransjen vår mindre attraktiv, og utfordrer særlig frilansernes livsgrunnlag.  

 
Men foreslår følgende tilføyelse: 
NJ skal fortsette arbeidet for å belyse frilansernes økonomiske situasjon, jobbe for en bedre rammeavtale og 
at den respekteres av oppdragsgiverne. 
 
AUs innstilling for forslag fra NJ Oslo:  

Forslag til NJs tiltaksplan 

• Forslag 1:  

Siste kulepunkt i planen om nye medlemsgrupper bør få inn ordene "nye medlemmer som 
produksjonsbransjen og utviklere".  

 
AUs innstilling: AU støtter forslaget, men vil bruke ordet produksjonsselskaper. Forslaget implementeres i 
kulepunkt 4 i kapittel 3 «En fremtidsrettet organisasjon». 
  

• Forslag 2:  
I tillegg ønsker vi oss et punkt om at "NJ skal øke innsatsen for å etablere en tariffavtale som ivaretar 
faste og midlertidig ansatte i produksjonsbransjen". Dette vet vi klubben i Monster blant annet er 
opptatt av.  

 
AUs innstilling: AU støtter forslaget. Nytt kulepunkt 5 i kapittel 3, «En fremtidsrettet organisasjon».  
 

• Forslag 3:  
Vi ber også NJ vurdere et punkt om at "NJ skal jobbe politisk for å motivere til støtteordninger for TV-
produksjonsbransjen, slik man har i filmbransjen gjennom bl.a. intensivordningen".  

 
AUs innstilling: Avvise forslaget fordi NJ allerede gjør dette. Vi jobber kontinuerlig med en helhetlig 
mediepolitikk der gode rammebetingelser for hele bransjen er fundamentalt.  
 

• Forslag 4 («sak 1):  
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NJ Oslo ønsker at NJ sentralt utarbeider retningslinjer for hvordan tillitsvalgte kan bidra når det på 
hver enkelt arbeidsplass lages redaksjonelle regler som berører de ansattes ytringsfrihet og ellers 
griper inn i deres vanlige liv. 

 
AUS innstilling: AU støtter intensjonen, men mener at disse interessene er ivaretatt gjennom avtaleverket og 
inngår allerede som en del av NJs tillitsvalgsopplæring.  
 

• Forslag 5 («sak 2):  
NJ Oslo foreslår at landsstyret oppretter et eget utvalg som samler inn informasjon, drøfter 
problemstillingen og kommer med forslag til ytterligere tiltak som styrker skillet mellom arbeid og 
fritid. 

 
AUs innstilling: AU støtter intensjonen, men mener at punktet er ivaretatt gjennom kapittel 1 «Et arbeidsliv å 
leve av og med» i forslag til tiltaksplan. AU anbefaler at det nye landsstyret bestemmer hvilken arbeidsform 
som er best egnet til å jobbe med dette.   
 
AUs innstilling for forslag fra klubben i Drammens Tidende:  

• Forslag:  
Drammens Tidende vil foreslå at det gjøres justeringer i vedtektene når det gjelder representasjon ved 
landsmøtene.Man snakker selvsagt alltid for sin syke mor, men vi mener at dagens vedtekter i alt for 
liten grad ivaretar den store spredningen vi har av NJ-klubber i det ganske land. Vi er inneforstått med 
at størrelse teller, men det blir skjevt når store mediehus med mange klubber tar opp såvidt mange 
plasser.  
  
Som eksempel har NRKs forskjellige klubber hele 27 delegater under landsmøtet i 2025. Ingen 
utenfor det statlige mediet vil noen gang kunne nå opp til en slik representasjon. 
  
Så har vi lokallagene som spiser opp 56 delegater.   
Landsstyret (naturlig nok) har også sine 15 delegater.  
Da er det ikke så mange igjen av de 149 delegatene. 
  
Dermed blir det etter vårt syn for få plasser igjen til de forskjellige klubbene ute i de forskjellige 
avisene/mediehusene. Man må selvsagt mene at alle disse representerer oss alle, men vi har alle 
forskjellige utfordringer og utgangspunkt.  
  
Landsmøtene er vårt øverste organ, og det er her NJs veier videre legges og det er her NJs 
prioriteringer og mål settes og vedtas. 
 
Vi mener at utvalget av klubber i vårt øverste organ blir for snevert og i for liten grad speiler 
mangfoldet av våre klubber. Og ber med dette at NJ/landsmøtet reviderer kriteriene for 
mandatfordelingene. 

 

AUs innstilling: AU anbefaler at forslaget oversendes det nye landsstyret, og at LS tar det med i arbeidet med 
å gjennomgå NJs struktur, slik beskrevet i kulepunkt 2 i kapittel 2 «En fremtidsrettet organisasjon».  
 

AUs innstilling for forslag fra NJ i Amedia:  

• Forslag 1: 
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Nytt kulepunkt i kapittel 1: * undersøke arbeidsbelastningen i redaksjonene og jobbe for økt 
grunnbemanning. 

 

AUs innstilling: AU anbefaler landsstyret å delvis støtte forslaget. Vi mener det ikke er riktig å igangsette en 
ny, større arbeidsmiljøundersøkelse nå. Det er for det første svært kostnadskrevende, men også fordi den 
krever store ressurser i NJ. Vi anbefaler at andre del av forslaget støttes med en språklig justering, slik at det 
blir et nytt kulepunkt i kapittel 1 «Et arbeidsliv å leve av og med»: 

• jobbe for riktig grunnbemanning tilpasset produksjonen. 
 

• Forslag 2:  
Endret kulepunkt i kapittel 3 (markert i rødt):  
videreutvikle tillitsvalgtopplæringen med særlig vekt på rask skolering og kontinuerlig utvikling av 
klubbledere og forhandlere, samt videreutvikle en digital plattform for dette. 

 
 
AUs innstilling: AU støtter forslaget. 
 
AUs innstilling for forslag fra Pål-Erik Berntsen: 

• Forslag: 
Innføring av pressestøtte for lokalradio 

 

 
AUs innstilling: AU er enige i intensjonen i forslaget og mener at ønsket om gode rammebetingelser også for 
lokalradioene er en del av NJs eksisterende politikk. Dette jobbes det med i praksis gjennom det tette 
bransjesamarbeidet NJ har med Lokalradioforbundet. NJ har flere ganger i møter med mediepolitikere på 
Stortinget trukket fram nettopp lokalradioene som viktig for mediemangfoldet og demokratiet i Norge.   
 
Til Dagsorden. 

Sak 12 Eventuelt 2 saker     

B-sak: Søknad om økonomisk støtte til bruk av rettslige skritt  

………….. 

Assistent-stilling til Ukrainas journalistforbund NUJU 

Forslag til vedtak:  

Solidaritetsfondet forlenger støtten til to assistenter i det ukrainske journalistforbundet NUJU til og med juni 
2025, med 5400 euro. 

Vedtak: 

Solidaritetsfondet forlenger støtten til to assistenter i det ukrainske journalistforbundet NUJU til og med juni 
2025, med 5400 euro. 

 

Til Dagsorden. 



   

 

A-protokoll fra AU-møtet 15. januar 2025 side 9 av 9 

 

Protokoll ved Hilde Tretterud, Oslo, 15. januar 2025  


	O – AU hadde saken til orientering I – AU innstiller på vedtak til landsstyret V – AU har gjort endelig vedtak D – AU har hatt saken til diskusjon
	Dagsorden:

